
Proces Verbal al Consiliului Local al Municipiului Focsani 01.10.2013
2013-10-03 00:00:00

Procesul Verbal incheiat in sedinta ordinara a Consiliului Local al Municipiului Focsani din 01 octombrie 2013

 
                R O M A N I A 
        JUDETUL VRANCEA
      MUNICIPIUL FOCSANI                             
         CONSILIUL LOCAL                                          
       
 
 
 
 

P R O C E S    V E R B A L
 

din  01 octombrie 2013     
 

 
 
          Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr.1 bis, are loc sedinta de
indata a Consiliului Local al Municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide sedinta de indata din 01.10.2013, sedinta convocata
prin dispozitia d-nului Primar nr.1663/01.10.2013, constatand ca in sala sunt prezenti un numar de 19 consilieri locali din totalul
de 21 de consilieri, absenteaza d-nii consilieri locali: Enache Patrascu si Gheorghita Berbece.
Este intrunit cvorumul necesar pentru ca sedinta sa fie legal constituita, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1) din Legea
nr. 215/2001, privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare. 
 
   La sedinta participa:
 

● § d-nul Decebal Bacinschi - Primar al municipiului Focsani;
● § d-na Carmen Grosu - Sef serviciu buget - contabilitate;
● § d-na Micsunica Baciu - Director executiv Directia resurse umane;
● § d-na Diana Decuseara - Arhitect sef;
● § d-na Cristina Dascalescu - Sef serviciu administratie publica locala, agricultura, cadastru;
● § d-na Cristina Costin - Sef serviciu investitii, fond locativ;
● § d-nul Dan Cazaciuc - Sef serviciu comunicare;
● § d-nul Manole Merchea - Director SC ENET SA Focsani;

 
 
        La  sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-mediei locale.
   
 
 Presedinte de sedinta dl. Dorian Alecsandrescu prezinta proiectul ordinii de zi care cuprinde 6 puncte:
 
 
 1. proiect de hotarare privind aprobarea majorarii capitalului social al SC ENET SA Focsani;   
                                                           
 
2. proiect de hotarare privind preluarea si plata de la bugetul local al municipiului Focsani pe anul 2013 a sumei de 107.974,41
lei reprezentand cheltuieli privind furnizarea energiei termice pentru perioada 2003-2009 aferente imobilelor apartinand
domeniului privat al municipiului Focsani;                                                               
 
3. proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii Bugetului General al municipiului Focsani pe anul 2013;                   
 
4. proiect de hotarare privind garantarea biletelor la ordin in valoare de 9.000.000 lei emise de catre SC ENET SA Focsani in
favoarea SC GDF SUEZ ENERGY ROMANIA SA in contul datoriilor inregistrate de acesta catre furnizorul de gaze
naturale;                                                             
 
5. proiect de hotarare privind aprobarea participarii Unitatii Administrativ Teritoriale Municipiul Focsani la Grupul de initiativa
locala Investitii Teritoriale Integrate din judetul Vrancea pentru perioada 2014-2020;  
 
6. proiect de hotarare privind aprobarea Acordului de parteneriat in vederea infiintarii unui Pact Teritorial pentru Investitii
Integrate in judetul Vrancea pentru perioada 2014-2020;
                        
 
 Nu sunt discutii si se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 19 de voturi "pentru".
 

https://www.focsani.info/


          Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi:  proiect de hotarare privind aprobarea majorarii capitalului social al SC ENET
SA Focsani; 
 
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 19
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 295.
 
 
          Se prezinta punctul 2 al ordinii de zi:   proiect de hotarare privind preluarea si plata de la bugetul local al
municipiului Focsani pe anul 2013 a sumei de 107.974,41 lei reprezentand cheltuieli privind furnizarea energiei termice
pentru perioada 2003-2009 aferente imobilelor apartinand domeniului privat al municipiului Focsani;
                                                              
D-nul consilier Aurel Bacu: „niste explicatii d-nule Primar, probabil, nici
presa nu stie si cetatenii ar trebui sa stie ce inseamna preluarea ..."
 
          D-na Cristina Costin: „este vorba de 74 de hotarari judecatoresti, definitive si irevocabile, inaintate spre executare de
catre S.C. „ENET" S.A. Focsani, pentru perioada: 2003 - 2009, pentru locuintele din fondul locativ de stat, neocupate din
diverse motive, explicate in prezentul raport. Si s-a incheiat o minuta cu reprezentantii S.C. „ENET" S.A. Focsani pentru suma
de 107.974,41 lei".
 
 Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 19
voturi  „pentru", devenind hotararea nr. 296.
 
 
          Se prezinta punctul 3 al ordinii de zi:  proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii Bugetului General al
municipiului Focsani pe anul 2013;
                   
 Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 19
voturi  „pentru", devenind hotararea nr. 297.
 
          
          D-nul Primar Decebal Bacinschi: „doresc sa dau cateva explicatii privind aceasta sedinta rapida.
          Aseara am fost convocat, la Ministerul Energiei, de catre d-nul Presedinte al Consiliului Judetean Vrancea - d-nul Marian
Oprisan, sa am o intalnire cu conducerea celor de la Gaz de France si cu d-nul Ministru Constantin Nita, dansul,  Ministrul
Secretat de Stat care se ocupa de problemele de energie in Romania.
          Am discutat cu dansii pornirea gazului in municipiu.
          Dansii au pus niste conditii, iar d-nul Presedinte Marian Oprisan si-a luat angajamentul ca la urmatoarea rectificare de
buget va reusi sa rezolve problema datoriilor ENET-ului, in conditiile in care, doreste sa discute si cu celelalte primarii, sa
discute si cu ceilalti presedinti de consilii judetene, legat de aceleasi probleme. Este vorba de orasele detinatoare de CET-uri,
deoarece toate au foarte mari probleme legate de pornirea incalzirii.
          Astazi am vorbit si cu primarul de la Braila, nu au pornit incalzirea, am vorbit cu primarul de la Pitesti, nu au pornit
incalzirea, si ei au destul de multe probleme legate de banii acestia, de plata datoriilor.
          Cu aceasta ocazie, sincer, vreau sa multumesc d-nului Ministru, ca a avut rabdarea si i-a convins pe cei de la GDFsi
d-nului Presedinte Marian Oprisan si
d-nului Ministru Secretar de Stat, pentru ca la un moment dat, totul s-a transformat intr-o negociere, dansii au dorit sa achitam o
anumita suma de bani, dupa care aceasta suma ramasa de plata sa  fie esalonata pana la sfarsitul anului, octombrie, noiembrie
si decembrie, au fost de acord.
          Urmeaza ca maine dimineata, sa transmitem o copie dupa hotararea Consiliului Local catre  dansii si in acelasi timp sa
facem si dovada platii, printr-o situatie de plata pe care o vom face, iar dansii, in cursul zilei de maine, sa porneasca gazele in
Focsani"
          
 
Se prezinta punctul 4 al ordinii de zi:   proiect de hotarare privind garantarea biletelor la ordin in valoare de 9.000.000 lei
emise de catre SC ENET SA Focsani in favoarea SC GDF SUEZ ENERGY ROMANIA SA in contul datoriilor inregistrate
de acesta catre furnizorul de gaze naturale;
 
          D-nul consilier Neculai Tanase: „d-nule Primar, stiu ca ati fost la Bucuresti si v-ati zbatut ca populatia municipiului
Focsani, sa aiba in sfarsit apa calda si caldura si sper sa fie de bun augur aceasta garantare si sper ca odata cu aceste bilete la
ordin, sa inceapa distribuirea apei calde  si a caldurii in Focsani, pentru ca exista o perioada indelungata de cand nu exista apa
calda.
          In acelasi timp sper ca acesti 9 mil. lei la biletele la ordin, garantate de municipalitate sa fie inlocuiti de un ajutor
guvernamental care sa faca posibil folosirea acestor bilete la ordin si-n alte situatii de urgenta. Sper ca nu ramana aceste bilete
la ordin, pur si simplu o povara pentru municipalitate.
          Si cu aceasta ocazie, probabil ca incepand de maine va veni apa calda, nu ? "
 
 
          D-nul Primar Decebal Bacinschi: „cred ca dureaza cam 2 zile, cat reusim sa incalzim sistemul. Eu asa stiu.
          In anii din urma, in momentul in care pornesc gazele, cam 24 de ore trebuie pana se incalzeste toata apa ..."
 
          D-nul Manole Merchea - directorul S.C. „ENET" S.A. Focsani:   „in conditiile in care inca se mai efectueaza lucrari la
sistemul de termoficare, in cadrul proiectului de reabilitare, sistemul va fi incalzit treptat, nu la toata capacitatea odata, pentru a
nu periclita noua investitie".
 
          D-nul Primar Decebal Bacinschi: „Din momentul in care am pornit gazele, dureaza in jur de 24 de ore pana se
incalzeste cantitatea aceasta imensa de apa".
 
         
          D-nul consilier Catalin Vrabie: „si ca un raspuns la intrebarea d-nului consilier Tanase, vreau sa evidentiez pe aceasta



cale implicarea pe care a avut-o Presedintele Consiliului Judetean Vrancea, in aceasta problema si vreau sa transmit in acelasi
timp, am vorbit cu dansul in cursul zilei de astazi, dupa intalnirea de la Minister, si vreau sa transmit cetatenilor municipiului
Focsani, faptul ca de aceasta data, aceasta garantare despre care vorbim, faptul ca s-a implicat personal in rezolvarea acestei
probleme, inseamna ca a discutat deja la nivel de Guvern, a discutat cu Ministrul Economiei, a discutat cu Primul Ministru,
despre acordarea unor sume care sa acopere aceasta garantie despre care vorbeam mai devreme si sa aseze ENET-ul pe
linia de plutire, pana la momentul sau imediat dupa momentul in care noi vom incepe sa producem cu motoarele noi, care
dupa, am discutat cu d-nul Primar, si noi stim cu totii pentru ca am avut atatea discutii in legatura cu proiectul de la ENET, va
asigura un randament mult mai bun, un consum mult mai redus, aproape la jumatate la gaz si o productie de 5 ori mai mare pe
energie electrica care se vinde in sistem.
          Sigur, probleme au fost, probabil vor mai fi, probleme punctuale, asa cum spunea si d-nul director, bransamente sau  mai
stiu eu ce altceva, numai ca trebuie sa intelegem si sa scoatem in evidenta faptul ca s-au depus eforturi substantiale pentru ca
anotimpul rece sa nu ne prinda fara caldura in municipiul Focsani.
          Si ati vazut si dvs., datoria este undeva la 10 mil. lei noi, datorie care, eu stiu ca s-a discutat, ca, sa fie platita pana la
sfarsitul lunii octombrie.
 
          D-nul consilier Lionida Milea: „vreau sa intreb si eu, suma aceasta de bani, pentru ce perioada ajunge ENET-ului sa
furnizeze agent termic catre populatie, in paralel cu ceea ce incaseaza de la populatie.
          Daca s-a facut o esalonare a acestei sume, pentru cat timp ?
 
          D-nul consilier Bogdan-Emilian Matisan: „deci, ceea ce se plateste acum, se plateste factura din urma.
          Daca vreti sa avem o explicatie foarte contabiliceasca, atunci, lucrurile stau in felul urmator: platim datoria, pleaca gazul.
La urmatoarea factura, devenim din nou, datori.
          Ideea este in felul urmator. Daca ritmul incasarilor de la ENET, creste , atunci nu o sa mai ajungem in situatia de acum
sau ca in alte situatii anterioare. Se plateste o datorie, pentru ca GDF sa dea drumul in continuare  la productia din centrala ...  "
 
D-nul consilier Lionida Milea: „bine, in cazul acesta, tot datorie este, deci noi mergem tot cu datorii asta voiam sa spun ..."
 
D-nul consilier Lilian Ilie: „as vrea sa-l intreb pe d-nul Primar, daca ... intelesesem de la dansul ca, trebuie facute probele la
rece ale noii centrale, nu, pe care am achizitionat-o, si am inteles ca trebuiau vreo 30 de zile, intre timp s-au rezolvat
problemele acestea ? "
 
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „probele la rece au fost terminate. Urmeaza acum sa se faca probele la cald.
Am inteles ca pe data de 7 octombrie, o echipa de specialisti norvegieni, cei care au realizat cele doua motoare, o sa vina sa
faca probele la cald. In acelasi timp, asa cum spunea si d-nul Director Merchea, cei care au executat retelele vor trebui sa
intervina acum sa faca anumite legaturi definitive, daca vreti sa le numesc asa, ele sunt facute, dar trebuie in urma dilatarii lor
sa rezolve acei compensatori. Este o treaba tehnica a lor, ati vazut ca din loc in loc, ele nu au fost acoperite.
La ora aceasta, sistemul a fost incarcat, s-a facut verificarea sub presiune, nu-i facuta verificarea la cald, o facem acum".
 
D-nul consilier Aurel Bacu: „imi exprimam la sedinta ordinara increderea ca nu vom intra fara caldura si fara apa calda, cu
asa putere la guvernare.
Intr-adevar. Dar sa stiti ca banii pe care-i achitam azi, ca sa avem apa calda si caldura, sunt de la municipiul Focsani si cu
acele bilete la ordin pe care le emite ENET-ul, vrabia este pe gard acolo, si nu stiu daca o sa zboare sau nu, tinand cont si de
interventia Primului Ministru de ieri, care a spus  de primariile care vesnic vin si fac datorii.
Solutia rentabilizarii ENET-ului sta si pe plan local, aici la noi, trebuie sa  vedem cum facem ENET-uzl rentabil, ca macar in
toamna anului viitor sa nu mai fim pusi in aceasta situatie".
 
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 19
voturi  „pentru", devenind hotararea nr. 298.
 
 
 
          Se prezinta punctul 5 al ordinii de zi:    proiect de hotarare privind aprobarea participarii Unitatii Administrativ
Teritoriale Municipiul Focsani la Grupul de initiativa locala Investitii Teritoriale Integrate din judetul Vrancea pentru
perioada 2014-2020; 
 
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 19
voturi  „pentru", devenind hotararea nr. 299.
 
 
         
          Se prezinta punctul 6 al ordinii de zi:   proiect de hotarare privind aprobarea Acordului de parteneriat in vederea
infiintarii unui Pact Teritorial pentru Investitii Integrate in judetul Vrancea pentru perioada 2014-2020;
 
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 19
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 300.
 
 
 Presedinte de sedinta dl. Dorian Alecsandrescu  constata ca au fost epuizate punctele de pe ordinea de zi, considera
lucrarile incheiate si multumeste tuturor pentru participare. Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.
 
 
 
 
 
            PRESEDINTE DE SEDINTA,                                                                 S E C R E T A R U L
                                                                                                                     MUNICIPIULUI FOCSANI,
                  Dorian Alecsandrescu                                          Eduard-Marian Corhana
 



                                                                                                              
 
 
    
  INTOCMIT,
 Cecilia Trufa


